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SPIS TREŚCI 

 

 

 
Lp. Temat Numer 

strony 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad 1 – 4 

2. Interpelacje Radnych 4 – 10 

3. Zmiana uchwały Nr CVIII/1459/10 Rady Miasta Krakowa z dnia  

8 września 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej Miasta Krakowa z późniejszymi zmianami 

10 – 11 

4. Ustanowienie uprawnień do bezpłatnych przejazdów środkami 

komunikacji miejskiej w Krakowie 
11 – 13 

5. Powołanie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Krakowa 13 – 14 

6. Powołanie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta 

Krakowa 
14 – 15 

7. Powołanie Komisji Dyscyplinarnej Rady Miasta Krakowa 15 – 16 

8. Powołanie Komisji Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta Krakowa 16 – 17 

9. Powołanie Komisji Sportu i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa 17 

10. Powołanie Komisji Praworządności Rady Miasta Krakowa 17 – 18 

11. Powołanie Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

Rady Miasta Krakowa 

18 

12. Powołanie Komisji Infrastruktury  Rady Miasta Krakowa 19 

13. Powołanie Komisji Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej Rady 

Miasta Krakowa 
19 – 20 

14. Powołanie Komisji Innowacji i Wykorzystania Funduszy Unijnych 

Rady Miasta Krakowa 
20 

15. Powołanie Komisji Rodziny, Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa 

Rady Miasta Krakowa 
20 – 21 

16. Powołanie Komisji Edukacji Rady Miasta Krakowa 21 – 22 

17. Powołanie Komisji Mienia i Przedsiębiorczości Rady Miasta Krakowa 22 

18. Powołanie Komisji Promocji Krakowa i Turystyki Rady Miasta 

Krakowa 
22 – 24 

19. Powołanie Komisji Dialogu Obywatelskiego Rady Miasta Krakowa 24 

20. Powołanie Komisji Budżetowej Rady Miasta Krakowa 24 – 25 

21. Oświadczenia i komunikaty 25 – 27 

22. Zamknięcie sesji 27 

 



III nadzwyczajna  SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

10 grudnia 2014 r. 

 

 3 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo bardzo proszę o udział w sprawdzeniu obecności. Proszę o wydruk. 

Nieobecny Pan Michał Drewnicki. 

Szanowni Państwo! 

Otwieram III Sesję Rady Miasta Krakowa zwołaną jako Sesja nadzwyczajna na wniosek 

Grupy Radnych zgodnie z odpowiednim paragrafem ustawy z 8 marca 1990 roku z 

późniejszymi zmianami, ustawy o samorządzie gminnym. Stwierdzam kworum uprawniające 

Radę do podejmowania uchwał. Serdecznie witam Panie i Panów Radnych. Witam 

przedstawicieli Pana Prezydenta, Pana Wiceprezydenta, Skarbnika, Sekretarza i wszystkich 

przybyłych na dzisiejsze obrady. Informuję Państwa Radnych, że stenogramy i protokoły z 

1.posiedzenia tj. I Sesji z 1 grudnia oraz z 2.posiedzenia I Sesji to jest z 3 grudnia oraz  

z II Sesji, tj. z posiedzenia 4 grudnia są do wglądu w Kancelarii Rady, pokój 201. 

Szanowni Państwo, zanim przystąpimy do ewentualnych zmian w porządku obrad mamy 

dzisiaj, otrzymaliśmy postanowienie Komisarza Wyborczego z 9 grudnia w sprawie 

obsadzenia mandatu Radnego. Ja przeczytam to postanowienie, potem odbędziemy 

zaprzysiężenie Radnego i od tej chwili Pan Radny, elekt, stanie się Radnym, Pan Komarewicz 

zostanie Radnym i będzie mógł być włączony w obrady dzisiejszej Sesji. 

Szanowni Państwo! Najpierw postanowienie Komisarza Wyborczego w Krakowie z 9 grudnia 

2014 w sprawie obsadzenia mandatów Radnych. Na podstawie art. 387 paragraf 1 w  związku 

z art. 167 paragraf 1 pkt 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 Kodeks Wyborczy, Dziennik Ustaw 

Nr 21 poz.112 z późniejszymi zmianami 1. Komisarz Wyborczy w Krakowie w związku z 

wygaśnięcie mandatu Radnego Jacka Marii Majchrowskiego numer 17, zgłoszonej przez 

Klub Wyborczy Jacka Majchrowskiego w okręgu wyborczym Nr 4 w wyborach do Rady 

Miasta Krakowa postanawia o wstąpieniu na jego miejsce Radnego Pawła Komarewicza, 

który w wyborach w dniu 16 listopada 2014 uzyskał kolejno największą liczbę głosów. 

Postanowienie wchodzi w życie z dniem podjęcia. Postanowienie niniejsze podlega podaniu 

do publicznej wiadomości poprzez opublikowanie w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Małopolskiego i w Biuletynie Informacji Publicznej. Komisarz Wyborczy w Krakowie Pani 

Teresa Rak. To postanowienie powoduje, iż został wygaśnięty mandat Pana Jacka 

Majchrowskiego i w tej chwili będę prosił Pana, przeprowadzę ślubowanie Radnego. Bardzo 

proszę Państwa o powstanie. Przypomnę, zgodnie z przepisami art. 23a/ ustawy o 

samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu Radnego Radny 

składa ślubowanie. Ślubowanie może zostać złożone z dodaniem zdania: Tak mi dopomóż 

Bóg. Odczytuję rotę ślubowania. 

 

 Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki 

Radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej Gminy i jej 

mieszkańców. Pan Radny Komarewicz. 

 

Pan Paweł Komarewicz 

Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Proszę o zajęcie miejsc, witamy Pana Radnego. Proszę Państwa ze 

względów formalnych musimy teraz ogłosić parominutową przerwę, aby Pan Radny 

Komarewicz został formalnie wprowadzony do wszystkich rejestrów i mógł brać udział także 

przy zmianie w porządku obrad. Ogłaszam 15-minutową przerwę, Pana Radnego proszę też o 

zgłoszenie się tutaj, bo to jest kwestia karty itd., 10.25 powrót na salę, ustalenie porządku 

obrad, 15 minut przerwy, potem ustalenie porządku obrad, interpelacje itd. 
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PRZERWA 15 MINUT. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie i Panowie proszę o powrót na salę. Proszę o potwierdzenie gotowości. Wznawiam 

obrady. Zawnioskowany porządek obrad dzisiejszej, III nadzwyczajnej Sesji otrzymaliście 

Państwo Radni wraz z zawiadomieniem  o Sesji. Czy Prezydent, Komisja lub Grupa 5 

Radnych chciałaby zgłosić propozycje zmian w porządku obrad w trybie przewidzianym 

przez Statut? W imieniu Prezydenta rozumiem nie ma. Jednocześnie informuję, że w 

przypadku wniosku o wprowadzenie do takiej Sesji nowych projektów uchwał, wymagana 

jest zgoda wnioskujących o zwołanie Sesji to jest Pań i Panów: Kośmider, Staszecka, 

Maliszewska, Jantos, Fijałkowska, Jaśkowiec, Kwiatkowska, Miszalski, Hawranek, Patena, 

Zięba. To są osoby, które spowodowały zwołanie dzisiejszej Sesji i potem gremialnie 

podpiszemy wniosek o zgodę wprowadzenia tych punktów. 

Szanowni Państwo czy są wnioski o zmianę? Jeśli można ja zgodnie z tym, co 

sygnalizowałem Państwu, uprzejmie Państwa proszę o wprowadzenie i rozpatrzenie jako 

sprawy nagłej projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały z dnia 8 września 2010 roku w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej miasta Krakowa. Ten tryb prac według 

uchwały z  8 września, a potem zmienianej i korygowanej, przewidywał zakończenie prac nad 

budżetem do końca roku, z racji oczywistych, że I czytanie odbędzie się 17 grudnia, a także z 

sygnałów, które od Państwa Radnych pochodziły, zaproponowałem uzgodniony z Panem 

Prezydentem i służbami Pana Prezydenta, a także z Regionalną Izbą Obrachunkową projekt 

uchwały, który określa nowy harmonogram, który powoduje, że I czytanie odbędzie się  

17 grudnia, a II czytanie i ostateczne głosowanie 28 stycznia. To tyle, jest to wniosek Grupy 

Radnych, zebrałem stosowną liczbę podpisów o wprowadzenie projektu uchwały według 

druku Nr 14 w sprawie zmiany uchwały o trybie prac nad budżetem. To jest pierwszy projekt 

uchwały, za chwilę będziemy go głosowali, najpierw będzie głos za, głos przeciw. To może 

od razu, najpierw głos formalny za, głos formalny przeciw? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad w trybie nagłym z 

uzyskaną zgodą od wnioskodawców projektu uchwały w sprawie, zmiany uchwały w sprawie 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta Krakowa, proszę o naciśnięcie 

stosownego guzika? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 osób za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt. W innej sprawie rozumiem, 

bardzo proszę. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Z upoważnienia Prezydenta Miasta chciałbym złożyć dwa wnioski dotyczące porządku obrad. 

Pierwszy dotyczący uzupełnienia porządku o projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Prezydenta Miasta do stanowienia o wysokości cen za korzystanie z parkingu podziemnego, 

to jest druk Nr 12 i 18 podpisów Radnych wspierających ten wniosek.  Oraz drugi wniosek 

dotyczący projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z parkingu 

podziemnego, to jest druk Nr 13. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Mamy w związku z tym wniosek Prezydenta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały według druku Nr 12. To jest w sprawie upoważnienia Prezydenta w sprawie 

stanowienia wysokości cen za korzystanie z parkingu podziemnego dla parkingu przy Al. 

Mickiewicza 18, w sprawie formalnej? Głos za, głos przeciw bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Panie Przewodniczący! 

Ponieważ ten projekt nie został przedyskutowany na Klubie Platformy, a są spore 

kontrowersje wśród Radnych Platformy dotyczące tego projektu, proszę o godzinną przerwę 

na wniosek Klubu Platformy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Przepraszam, tylko Szanowni Państwo z formalnego punktu widzenia jesteśmy w punkcie 

pod tytułem porządek obrad, nie możemy w tej sprawie robić przerwy, przerwy możemy 

robić dopiero po tym punkcie. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Panie Przewodniczący powtarzam, są kontrowersje wśród Radnych Platformy i nie zostało to 

przedyskutowane na Klubie i stąd moja prośba. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Proszę Państwa ja muszę stać na straży Statutu, Statut jasno mówi, że przerwy  odbywają się, 

nie takie techniczne jak związane z Panem Komarewiczem, że trzeba było wprowadzić go do 

rejestru, tylko przerwy mogą się odbywać po ustaleniu porządku obrad. W tej sprawie Pan 

Radny Gilarski. 

 

Radny – p. M. Gilarski 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Ja tylko chciałbym w sprawie formalnej zapytać, w związku z tym, że dzisiaj jest Sesja na 

wniosek Radnych, nadzwyczajna, w związku z tym każde wprowadzenie punktu do porządku 

obrad wymaga zgody tychże wnioskodawców. W związku z tym stawiam pytanie, czy 

Państwo Radni wymienieni tutaj z imienia i nazwiska na początku Sesji wyrażają zgodę na 

wprowadzenie tego i innych punktów do porządku obrad. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

To jest rozumiem tak, i o to miałem zapytać, w tej sprawie bardzo proszę Pan Dominik 

Jaśkowiec, przypomnę, przed chwilą odczytałem listę osób, które zgłosiły. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo! 

Z uwagi na to, że ten projekt uchwały nie był przedyskutowany/.../ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dwa projekty uchwał. 
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Radny – p. D. Jaśkowiec 

Dwa, ale mi chodzi o ten, dwa były nie przedyskutowane na Klubie, no więc jeżeli dwa nie 

były dyskutowane na Klubie, Pan Przewodniczący mi tu kiwa głową, to ja nie wyrażam 

zgody jako wnioskodawca Sesji o ich wprowadzenie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

A więc ze względów formalnych nie możemy tych druków głosować, ponieważ 

wnioskodawcy Sesji nadzwyczajnej nie wyrazili zgody na poszerzenie porządku obrad o te 

dwa druki, taki jest Statut, mamy w związku z tym poszerzenie, czy ktoś jeszcze z Państwa 

Radnych chce wprowadzić zmiany do porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym proszę 

Państwa ustaliliśmy porządek obrad poszerzony o ten jeden punkt dotyczący spraw 

budżetowych czy też ustalenia harmonogramu budżetu. I teraz rozumiem kwestia formalna, 

bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Panie Przewodniczący! 

Powtarzam wniosek o przerwę godzinną na wniosek Klubu Platformy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Teraz może być, bo został ustalony porządek obrad. Przepraszam, ale zgodnie ze Statutem, 

ponieważ porządek obrad został ustalony, wprowadziliśmy punkt do porządku obrad, teraz 

ogłaszam na wniosek Platformy godzinną przerwę czyli do godziny 11.30. 

 

PRZERWA DO GODZINY 11.30. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo, na wniosek Klubu Platformy przedłużam przerwę o 30 minut, 

przepraszam Państwa. 

 

PRZERWA DO GODZINY 12.OO. 

 

Radny – P. Komarewicz 

Klub Przyjazny Kraków prosi o godzinną przerwę.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Kolejna przerwa o 60 minut na wniosek Klubu Przyjazny Kraków. 

 

PRZERWA 60 MINUT. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo ponieważ żaden z Klubów nie wyrażał już więcej woli, zaraz wznowimy 

obrady, mamy dwa punkty. Minęła 13.oo, bardzo proszę o powrót na salę. Bardzo proszę o 

informację na temat gotowości. Szanowni Państwo wznawiam obrady, jesteśmy w punkcie 

pod tytułem: 

 

INTERPELACJE I WNIOSKI RADNYCH. 

Bardzo proszę Państwa Radnych o zgłaszanie się elektroniczne i ręczne, bardzo proszę 

pierwszy był Pan Radny Kosior, potem Pani Radna Nowak, Pan Radny Wojtowicz. Bardzo 

proszę Pan Radny Kosior. 
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Radny – p. B. Kosior 

Panie Przewodniczący! Szanowne Panie i Panowie Radni! 

Krótka interpelacja z tym, że zacznę od najważniejszej dotyczącej Światowych Dni 

Młodzieży. Uprzejmie proszę Pana Prezydenta o podanie jakie inwestycje i prace związane z 

mającymi się odbyć w 2016 roku w Krakowie Światowymi Dniami Młodzieży zostały ujęte w 

projekcie budżetu miasta na rok 2015.  

Również zwracam się z prośbą do Pana Prezydenta o wykaz wyjazdów  zagranicznych 

delegacji przedstawicieli Urzędu Miasta Krakowa oraz Radnych Miasta Krakowa w minionej 

kadencji, jest to związane również z budżetem i działem, który to obejmuje.  

 Z dyżuru Radnego proszę o informacje Pana Prezydenta, aktualne oczywiście 

informacje dotyczące wniosku o repatriację Pani Ireny Kozińskiej i jej rodziny.  

 I ostatnia dotyczy Staromiejskiego Centrum Kultury Młodzieży, uprzejmie proszę 

Pana Prezydenta o poparcie starań Staromiejskiego Centrum Kultury Młodzieży 

mieszczącego się przy ulicy Wietora 15 dotyczącego pozyskania środków na inwestycję 

związaną z adaptacją strychu, tam jest instalacja windy oraz pracami związanymi z 

termomodernizacją. Dziękuję Panie Przewodniczący, dziękuję Państwu. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Bardzo proszę Pani Radna Nowak, bo jeszcze pójdziemy tym trybem ręcznym, 

potem Pan Radny Wojtowicz, potem Pan Radny Drewnicki, potem już elektronicznie, bardzo 

proszę Pani Radna. 

 

Radna – p. B. Nowak 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Bardzo krótka interpelacja. Otóż z budżetów placówek oświatowych z paragrafów 

zabezpieczających płatności za media już w miesiącu październiku zostały wycofane 

pieniądze nie wykorzystane na opłaty za centralne ogrzewania, jesień wiadomo była 

wyjątkowo ciepła i przewidywane wcześniej rachunki okazały się niższe, średnio i kilka 

tysięcy złotych na placówkę. Pieniądze te nie zwiększyły jednak budżetów w innych 

paragrafach tychże placówek. Proszę o informacje jaka kwota ogółem została zabrana z 

budżetów przedszkoli, szkół i pozostałych placówek oświatowych i na co została 

wydatkowana. Proszę również o wykładnię prawną czy polecenie zmniejszenia środków na 

jakimkolwiek paragrafie może odbyć się jedynie drogą polecenia ustnego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Wojtowicz i potem Pan Radny Drewnicki, Kalita itd. 

 

Radny – p. W. Wojtowicz 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Mam dwie interpelacje. Jedna dotyczy ustawienia billboardów na terenie miasta Krakowa w 

pasie drogowym oraz na pozostałych terenach miejskich i prywatnych, tutaj zadaję kilka 

pytań, ale intencją moją jest dowiedzenie się, myślę, że także pozostałych członków Rady, ale 

nie tylko, zainteresuje fakt, że w Krakowie pojawia się coraz więcej stałych billboardów, nie 

tylko tych mocowanych na trwale, ale także na budynkach. Chciałbym się dowiedzieć czy na 

wszystkie są zgody formalne, w jaki sposób te zgody są wydawane, jakie są wpływy do 

budżetu miasta i to są główne intencje tej interpelacji. Ewentualnie potem na podstawie tej 

interpelacji można pracować nad jakimś programem tym bardziej, że w centrum miasta mamy 

Park Kulturowy i tutaj drobni przedsiębiorcy i mieszkańcy muszą bardzo rygorystycznie 

przestrzegać wszystkich zasad, natomiast na wielu naszych ciągach komunikacyjnych tych 
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billboardów pojawia się coraz więcej, tak, że według mnie w niektórych miejscach psują 

przestrzeń urbanistyczną. 

 

 I druga interpelacja dotyczy mocowania reklam na słupach w pasie drogowym 

podczas wyborów samorządowych w 2014 roku i chciałem się zapytać Pana Prezydenta czy 

już wszystkie te zostały usunięte, jeżeli nie to jakie będą podjęte działania żeby je usunąć. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Drewnicki bardzo proszę, potem Pan Radny Kalita, Pan Kosek 

zrezygnował, Pan Kapuściński i Pani Chrabąszcz. 

 

Radny – p. M. Drewnicki 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja mam dwie interpelacje. Jedna dotyczy skierowania niskopodłogowych tramwajów w 

weekendy na linię 52, druga dotyczy planu realizacji remontu zabytkowego Fortu 48 

Batowice w osiedlu Złotego Wieku, tam powstał projekt remontowo – budowlany i chciałem 

się zapytać jak gmina, jak Prezydent zamierza zrealizować to zadanie, a nie chcę tutaj więcej 

brać czasu więc proszę o wpisanie dwóch interpelacji do protokołu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Kalita do protokołu, Pan Radny Kapuściński bardzo proszę, 

potem Pani Radna Chrabąszcz. 

 

Radny – p. R. Kapuściński 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 

Moja interpelacja dotyczy zorganizowania razem z telewizją TVN Sylwestra Miejskiego 2014 

w Krakowie pod nazwą, pod hasłem Kraków Miasto Królów. Szanowny Panie Prezydencie, z 

wielkim zdumieniem i niepokojem olbrzymia część mieszkańców Krakowa dowiedziała się 

od Pani Magdaleny Sroki – Zastępcy Prezydenta Miasta Krakowa ds. Kultury i Promocji 

Miasta, która parę dni temu na konferencji prasowej ogłosiła miastu i światu, że w tym roku 

ponownie Kraków będzie razem z telewizją TVN organizował Sylwester, tym razem pod 

hasłem Kraków Miasto Królów. Jeszcze większe zdumienie wywołała wypowiedź Pani 

Wiceprezydent, która z wielką pewnością siebie stwierdziła: jesteśmy dumni, że drugi rok z 

rzędu sylwestrową zabawę prosto z Krakowa  zobaczą miliony widzów w całej Polsce. 

Współpraca z takim partnerem jakim jest TVN wpisuje się idealnie w strategię wizerunkową 

miasta. W tym miejscu nieodparcie nasuwa się skojarzenie z wypowiedzią Pani 

Wiceprezydent, kiedy ogłaszała sukces jakim będzie zorganizowanie przez miasto Kraków 

ZIO 2022. W swoim oświadczeniu Pani Wiceprezydent zapewnia Krakowian, że na scenie 

mają pojawić się największe gwiazdy rodzimej estrady takie między innymi  jak Feel, 

Grzegorz Hyży, Redlin i Future Folk. Pan Filip Szatanik z Urzędu Miasta Krakowa stwierdza, 

że sylwester na Rynku Głównym jest tradycją i jest pewny jak amen w pacierzu, zapewniam, 

że będzie to impreza godna naszego miasta, mieszkańców i turystów odwiedzających 

Kraków, tak powiedział przedstawiciel Magistratu. Natomiast wypowiedź do prasy Pani 

Izabeli Helbin – Dyrektora KBF z przyczyn dla wszystkich zrozumiałych nie będę 

komentował. Pani Dyrektor powiedziała tak: w rozmowach z TVN zwracaliśmy uwagę, żeby 

scenariusz imprezy uwzględniał także publiczność zgromadzoną pod sceną na Rynku. Ja 

stwierdzę tylko, że słusznie Pani Dyrektor złożyła taką uwagę, ale zapomniała o tym, że 

należy upomnieć się też o tych mieszkańców podkrakowskich miasteczek i wsi, którzy w 
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ubiegłym roku stanowili ¾ publiczności, a nie dostali się pod scenę bo po drugiej stronie 

Sukiennic wprawdzie rozstawiono telebim z transmisją, ale zapomniano postawić jakikolwiek 

głośnik. Pozwolę sobie przypomnieć Panu Prezydentowi jakiż to przekaz po Sylwestrze 2013 

zorganizowanych z telewizją TVN dotarł do Polaków i ewentualnych turystów 

zagranicznych, chcących odwiedzić nasze miasto w czasie tych magicznych świątecznych 

dni. Już parę tygodni przed całą imprezą ogrodzono dużą część Rynku ohydną czarną folią i 

wybudowano miasteczko namiotowe z wielkich namiotów w kształcie mongolskich jurt, które 

skutecznie na prawie trzy tygodnie zasłoniły najpiękniejsze zabytki  Krakowa. W ten sposób 

uniemożliwiono zwiedzanie najpiękniejszych zabytków kraju przez rzesze turystów i  

zagranicznych i polskich. Na Rynek Główny wjechał ciężki sprzęt w postaci dźwigów, tirów i 

setek innych pojazdów, które skutecznie dewastowały Płytę Rynku. Sama infrastruktura 

sceniczna ważyła około 50 ton, organizatorzy Sylwestra w 2013 roku zapewniali, że na teren 

Rynku nie będzie można wnieść szklanych butelek, niestety według informacji z 

Krakowskiego MPO tylko na Rynku Głównym i dochodzących do niego ulicach zebrano 

około 16 ton szkła, najwięcej było tzw. butelek po szampanie, okazuje się, że na Rynek w noc 

sylwestrową, w której uczestniczyło tylko 20 tys. osób wniesiono około 32 tys. butelek. Jedna 

osoba została ugodzona ostrym narzędziem, zabawę na Rynku Głównym w Krakowie 

zabezpieczało 5 ambulansów,  udzieliły one pomocy około 100 razy. Jeżeli w imprezie 

sylwestrowej wzięło udział około 20 tys. osób z miejskiej kasy przeznaczono na ten cel 2 mln 

zł nie licząc dziesiątek tysięcy wydanych na spółki miejskie, to okazuje się, że udział jednej 

osoby w Sylwestrze na Rynku Głównym kosztował miasto 100 zł.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Proszę kończyć powoli. 

 

Radny – p. R. Kapuściński 

Pytanie, ile uczestników zapłaciłoby taką kwotę za bilet na tę imprezę. I teraz mam takie 

pytania do Pana Prezydenta: 

1. Czy Zarząd Infrastruktury i Transportu wyda zezwolenie na wjazd pojazdów o masie 

całkowitej powyżej 10 ton, co potencjalnie może oznaczać dewastację Płyty  Rynku. 

2. Kto personalnie ze strony Małopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

podpisał lub podpisze się pod zezwoleniem na organizowanie w tak barbarzyński i 

szkodliwy dla Krakowa sposób imprezy sylwestrowej. 

3. Kto nie przestrzega uchwały Rady Miasta Krakowa z 3 listopada 2010 roku w sprawie 

utworzenia Parku Kulturowego pod nazwą Park Kulturowy Stare Miasto, której to 

uchwałę podjęcie, miasto miało na celu, nie będę czytał bo Państwo wiedzą. 

4. Czy Główny Plastyk Miasta Krakowa Pani Agnieszka Łakoma, do której zadań należy 

między innymi opiniowanie przedsięwzięć zmierzających do zapewnienia 

całościowego harmonijnego i estetycznego oblicza Rynku Miasta itd., itd. 

5. Czy Małopolski i Wojewódzki Konserwator Zabytków Pan Dyrektor mgr inż. arch. 

Jan Janczykowski wie o przyszłej skali agresji w przestrzeniach najpiękniejszego i 

największego /.../ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie Radny proszę kończyć, już 5 minut. 
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Radny – p. R. Kapuściński 

Jeszcze dwa pytania. 

6. Czy prawdą jest, że telewizję TVN wybrano jako współorganizatora Sylwestra w 

Krakowie bez przetargu. 

7. Jakie środki zostały przeznaczone z budżetu miasta Krakowa na sfinansowanie 

tegorocznego Sylwestra. 

8. Jakie koszty poniosą krakowskie przedsiębiorstwa komunalne. 

9. Jakie firmy zewnętrzne,  proszę podać kwoty, itd., będą pracować przy organizacji 

całego przedsięwzięcia. 

10. Czy podpisanie umów z tymi firmami zostało poprzedzone odpowiednimi 

przetargami. 

 

To wszystko kieruję do Pana Prezydenta, mam nadzieję, że tym razem Pan Prezydent 

odpowie szybciej niż w ubiegłym roku, na odpowiedź czekałem dwa miesiące. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Bardzo proszę Pani Radna Chrabąszcz, bardzo proszę, 4 minuty. 

 

Radna – p. A. Chrabąszcz 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! 

Chciałabym przedstawić dwie krótkie interpelacje. Pierwsza sprawa dotyczy budowy 

chodnika przy ulicy  Sucharskiego w Dzielnicy XII w Bieżanowie Starym. Zwracam się z 

prośbą o wpisanie do budżetu miasta Krakowa inwestycji polegającej na wykonaniu chodnika 

dla pieszych przy ulicy Sucharskiego na odcinku od skrzyżowania z ulicą Złocieniową do 

ulicy Feliksa Jasińskiego. Tutaj chciałabym zaznaczyć, że ulica Sucharskiego jest drogą o 

wzmożonym ruchu, jest to jedna z głównych ulic w Dzielnicy XII, równocześnie jest to droga 

dojazdowa, którą mieszkańcy sąsiednich miejscowości codziennie dojeżdżają do pracy, a 

równocześnie poza pojazdami mechanicznymi codziennie podróżują tędy również piesi, 

głównie dzieci, które idą do szkoły, do przedszkola, do żłobka, do kościoła, na przystanek 

autobusowy, a przemieszczanie się tym odcinkiem drogi jest szczególnie niebezpieczne. 

Dlatego jeszcze raz zwracam się z prośbą o zabezpieczenie odpowiednich środków 

finansowych i wpisaniu do budżetu powyższej inwestycji. 

 

 Kolejna sprawa dotyczy stanu boiska sportowego położonego przy Szkole 

Podstawowej Nr 124 przy ulicy Ferdynanda Weigla 2 w Krakowie, tutaj zwracam się z prośbą 

o wpisanie do budżetu miasta Krakowa inwestycji polegającej na modernizacji boiska 

sportowego położonego przy Szkole Podstawowej Nr 124, ponieważ Dzielnica XII, a 

szczególnie Stary Bieżanów jest jedną z najuboższych części Krakowa jeżeli chodzi o 

zagospodarowanie bazy rekreacyjno – sportowej, a powyższe boisko sportowe znajduje się 

obecnie w bardzo złym stanie technicznym, od wielu lat nie przeprowadzono żadnego 

remontu o nawierzchni bitumicznej, ani znajdujących się tam urządzeń sportowych takich jak 

chociażby kosze do koszykówki. Myślę, że każdy z nas zdaje sobie sprawę z szeregu 

ograniczeń związanych z corocznym uchwalaniem budżetu oraz faktem, iż modernizacja 

boiska sportowego jest inwestycją kosztowną, jednak wydaje mi się, że realizacja 

powyższego celu będzie niosła za sobą szereg wymiernych korzyści i to zarówno dla uczniów 

Szkoły Podstawowej Nr 124 jak i okolicznych mieszkańców, ponieważ wykonanie 

rewitalizacji boiska pozwoli na zdrowe i aktywne spędzanie czasu wolnego, umożliwi 

również organizowanie imprez sportowych dla dzieci i młodzieży. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pani Maliszewska bardzo proszę. 

 

Radna – p. T. Maliszewska 

Do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Do protokołu, Pani Radna Popławska bardzo proszę, potem Pani Radna Szybist, nie, potem 

Pani Radna Fijałkowska. 

 

Radna – M. Popławska 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! 

Ja krótko dwie interpelacje. Pierwsza dotyczy problemów komunikacyjnych mieszkańców 

Dzielnicy X, po słynnej remarszrutyzacji mieszkańcy osiedla Kliny utracili bezpośrednie 

połączenia z centrum,  zlikwidowano linię 116 wydaje się bezzasadnie, dlatego moja prośba o 

wypowiedź w tej sprawie dlaczego ta linia została zlikwidowana i czy są plany przywrócenia 

połączeń komunikacyjnych dla osiedli Kliny i osiedli położonych przy ulicy Kobierzyńskiej. 

 

 Natomiast druga interpelacja dotyczy prawidłowości parkowania w centrum, w 

weekendy i święta nie obowiązują opłaty w strefie parkowania i to powoduje, że zaczyna się 

wtedy horror dla mieszkańców, to, że nie obowiązują opłaty nie znaczy, że nie obowiązują 

przepisy ruchu drogowego, turyści, szczególnie turyści, mieszkańcy podkrakowskich 

miejscowości parkują regularnie łamiąc prawo na chodnikach, na zakazach, na przejściach dla 

pieszych, stojąc na światłach postojowych, generalnie rzecz biorąc miasto kapituluje w 

weekendy, nie ma żadnej praktycznie kontroli stref parkowania. Dlatego wnoszę i proszę o 

odpowiedź jakie środki zostaną podjęte w tej sprawie, aby wreszcie przywrócić porządek w 

mieście i żeby przepisy ruchu drogowego były respektowane przez turystów, których  jak 

najbardziej zapraszamy, ale wydaje mi się, że każdy gospodarz ma prawo oczekiwać od 

swoich gości elementarnego szacunku dla przepisów i jaka istnieje możliwość zwiększenia 

ilości patroli straży miejskiej w weekendy, które by zagwarantowały przestrzeganie 

przepisów. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pani Radna Fijałkowska, do protokołu, Pan Radny 

Krzysztonek i Pan Radny Jałocha. Pan wycofuje, czyli Pan Radny Krzysztonek. 

 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 

Ja pozwolę sobie Szanowni Państwo złożyć takie dwie krótkie interpelacje.Jedna dotyczy 

termomodernizcji placówek oświatowych. Otóż jest to jedno z istotniejszych zadań naszego 

miasta, jest przewidziane również w projekcie budżetu na przyszły rok i chciałem dowiedzieć 

się, proszę o informacje jakie kryteria są stosowane jeżeli chodzi o placówki, które są 

kwalifikowane do termomodernizacji, to jest jedno pytanie. 

 

 Natomiast druga interpelacja dotyczy planów miasta w zakresie budowy nowego 

archiwum. Otóż miasto chce wybudować nowe archiwum Na Załęczu, w projekcie budżetu 

jest około 500 tys. na przyszły rok przewidziane i w kolejnych latach będą odpowiednie 

środki finansowe, natomiast chcę zwrócić uwagę, że jest to część Czyżyn, która bardzo 

dynamicznie się rozwija, są tam nowe, pojawiają się nowe osiedla mieszkaniowe, natomiast 
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nie ma odpowiedniej infrastruktury społecznej czy pod postacią placówek oświatowych czy 

kulturalnych. I moje pytanie brzmi czy istnieje możliwość, aby w tym nowym budynku 

archiwum znalazło się miejsce, znalazła się przestrzeń na właśnie taką działalność albo 

kulturalną albo oświatową. Te interpelacje dostarczę Panie Przewodniczący na piśmie bo ich 

nie napisałem. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Bardzo proszę. Szanowni Państwo w ten sposób wyczerpaliśmy listę osób zgłoszonych do 

złożenia interpelacji. Teraz powinien być punkt pod tytułem: 

 

ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE. 

Ale ponieważ to są pierwsze interpelacje w tej kadencji więc Pan Sekretarz nie będzie takiego 

punktu przedstawiał. Przejdziemy do dwóch punktów merytorycznych, które w dniu 

dzisiejszym mieliśmy, czyli pierwszy punkt,  projekt uchwały w trybie jednego czytania, 

rozpoczynamy procedowanie projektu uchwały według druku Nr 14, zgodnie z paragrafem 34 

ust. 2 Statutu do projektu uchwały według druku Nr 14 minął termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Proszę o składanie poprawek w zakreślonym terminie do Przewodniczącego 

prowadzącego obrady. Mamy punkt pod tytułem: 

 

ZMIANA UCHWAŁY NR CVIII/1459/10 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA  

8 WRZEŚNIA 2010 ROKU W SPRAWIE TRYBU PRAC NAD PROJEKTAMI 

UCHWAŁY BUDŻETOWEJ MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Przewodniczącego Rady Miasta, druk Nr 14, mamy pozytywną opinię prawną. 

 

Szanowni Państwo! 

Ten projekt został Państwu wcześniej przekazany, do tego projektu wcześniej przekazanego 

zostały wprowadzone poprawki czy też korekty, ten projekt dotyczy trybu prac nad budżetem 

w roku 2014. Mamy jako Rada obowiązek de facto czy de jure można powiedzieć czyli 

formalnie zakończyć prace nad budżetem do końca grudnia, ale w uzasadnionych wypadkach, 

a takim jest zmiana kadencji i rozpoczęcie kadencji od początku grudnia, możemy to zrobić 

do końca stycznia. W związku z tym w uzgodnieniu z Prezydentem uzgodniono taki oto 

harmonogram, iż do 17 grudnia czyli w dniu 17 grudnia odbędzie się I czytanie uchwały 

budżetowej, do 9 stycznia Prezydent przedstawi tzw. pierwszą autopoprawkę taka, która 

wynika z jego działań, do 15 stycznia – to jest przesunięcie trochę w czasie – Komisje, Kluby, 

Radni Rady Miasta Krakowa mogą  zgłaszać opinie poprawek, wszelkie poprawki, które będą 

wprowadzane do budżetu czyli do 15 grudnia będzie termin, do godziny 15.oo będzie termin 

zgłaszania przez Kluby, Komisje i Radnych poprawek do budżetu. Do 21 stycznia odbędzie 

się Komisja Budżetowa, która ma obowiązek zaopiniowania wszystkich poprawek, następnie 

do 23 stycznia Pan Prezydent dostarczy Radzie ewentualne autopoprawki czy autopoprawkę 

wynikającą ze zgłoszonych poprawek oraz przedstawi opracowanie do głosowania 

opracowanych i zbilansowanych poprawek nie przyjętych w autopoprawce Prezydenta. 

Następnie do 30 stycznia, a praktycznie 28 stycznia odbędzie się II czytanie  budżetu i 

uchwalenie budżetu, to będzie środa 28 stycznia, prawodopodobnie tylko Sesja poświęcona 

budżetowi i Wieloletniej prognozie finansowej, będziemy się starali także, aby uchwała 

dotycząca tzw. WPF czyli Wieloletniej prognozy finansowej miała te same terminy 

zgłaszania poprawek i autopoprawek, żeby w tej sprawie była zgodność. Mamy w tej sprawie 

opinię prawną. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos?  
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Zgodnie z paragrafem 36 ust. 1 pkt 6 Statutu zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 

czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek ani autopoprawek, 

przepraszam Pani Radna, jeżeli coś chcemy powiedzieć to Pani wyjdzie i powie, jeżeli nie, w 

kwestii formalnej? Nie widzę. Szanowni Państwo w trybie statutowym nie zgłoszono żadnych 

poprawek ani autopoprawek, będziemy głosowali druk od razu, proszę o zajęcie miejsc, 

głosujemy. 

 

 Kto jest, przypomnę też, że ta uchwała dotyczy tylko tego roku, w następnych latach 

będziemy wracali do tego harmonogramu grudniowego. 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały zgodnie z przedstawionym 

projektem według druku Nr 14, rzecz dotyczy zmiany uchwały w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej z późniejszymi zmianami. Pozostałe rzeczy w tej uchwale 

obowiązują takie, jakie były dotychczas, czyli w szczególności sposób składania poprawek i 

autopoprawek i druki, na których to się robi. Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 35 osób za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Stwierdzam, że Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

I kolejna sprawa, jest to projekt uchwały w trybie dwóch czytań: 

 

USTANOWIENIE UPRAWNIEŃ DO BEZPŁATNYCH PRZEJAZDÓW ŚRODKAMI 

KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk Nr 7. Bardzo proszę Pan Dyrektor Marcinko. 

 

Dyrektor ZIKiT – p. J. Marcinko 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Zarząd Stowarzyszenia Harcerskiego SKAUTFORT zwrócił się do Rady Miasta z prośbą o 

podjęcie uchwały dotyczącej zwolnienia 20 harcerzy z rodzin biednych, wielodzietnych i 

dysfunkcyjnych ze Szczepu Nr 10 im. Płk. Waleriana Młyńca w Rudniku nad Sanem, 

zwolnienie z odpłatności za przejazdy MPK w Krakowie w okresie od 28 grudnia do  

31 grudnia. Młodzież ta będzie uczestniczyć w projekcie patriotycznym Bitwa dotyczącym 

Bitwy Rudnickiej, która miała miejsce 100 lat temu, a finał tego przedsięwzięcia odbędzie się 

na Dziedzińcu Wawelu w dniu 30 grudnia, w związku z tym została przygotowana stosowana 

uchwała, projekt uchwały na podstawie odpowiednich przepisów o samorządzie gminnym, 

paragraf 1. Cel udzielenia wsparcia harcerzom ze Szczepu Nr 10 im. Płk. Waleriana Młyńca 

w Rudniku nad Sanem uczestniczącym w Krakowie w projekcie patriotycznym Bitwa, która 

miała miejsce 100 lat temu w czasie I wojny światowej ustala się dla harcerzy uprawnienia do 

bezpłatnego przejazdu środkami komunikacji miejskiej w Krakowie w okresie od 28 grudnia 

do 31 grudnia 2014. Osoby korzystające z uprawnień okazywać będą imienne identyfikatory 

wydane przez organizatora akcji. Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi 

Miasta Krakowa. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 3-ch dni po ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Małopolskiego. Chciałabym podkreślić, że 

uszczuplenia w budżecie z tego tytułu będą wynosiły 480 zł, czyli 20 harcerzy licząc, że 

zapłaciliby za 7-dniowy bilet ulgowy 24 zł, jest to kwota 480 zł. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ale też jako Rada mamy obowiązek coś takiego przegłosować. Ponieważ nie ma żadnych 

stanowisk Komisji, czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam, że odbyliśmy I czytanie projektu i zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu 

określam termin wprowadzenia autopoprawek na poniedziałek 15 grudnia, ostateczny termin 

zgłaszania poprawek na 16 grudnia godzina 15.oo. Szanowni Państwo czy ktoś jeszcze w 

imieniu Grupy Radnych chce złożyć jakieś projekty lub wnioski formalne? Nie widzę. W 

związku z tym sprawdzenie listy obecności. Bardzo proszę o udział w sprawdzeniu obecności, 

czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Proszę listę. Nieobecny Pan Franczyk. Pytałem czy ktoś 

ma wniosek formalny, specjalnie zrobiłem przerwę i zawieszenie. 

 

Radny – p. St. Zięba 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Sami wiemy jaka jest sytuacja, nie jestem upoważniony w imieniu Klubu, ale wszyscy wiemy 

o co chodzi, sprawdzenie obecności Panie Przewodniczący o niczym nie świadczy, bo można 

sprawdzić jeszcze raz obecność, a może jednak zabierze któryś z Przewodniczących Klubu, 

żeby powiedzieć/.../ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Zawsze na Pana Urynowicza mogę liczyć, ale Pana Komarewicza, wniosek formalny po 

sprawdzeniu obecności może być złożony, może być głosowany lub podjęta decyzja. Bardzo 

proszę, jeżeli Pan chce zawnioskować o przerwę, bardzo proszę. 

 

Radny – p. P. Komarewicz 

Panie Przewodniczący w związku z tym, że nie została zamknięta jeszcze Sesja Klub 

Przyjazny Kraków prosi o pół godziny przerwy, to jest ostatnia przerwa jaka będzie. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ogłaszam na wasz wniosek 30 minut przerwy, nie wykorzystaliście swojego limitu, więc 

ogłaszam przerwę do godziny 14.oo, 35 minut.  

 

PRZERWA DO GODZINY 14.OO. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

W imieniu Klubu proszę o godzinną przerwę.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

W takim razie na wniosek Klubu Prawo i Sprawiedliwość przerwa do godziny 15.oo, może 

jeszcze pół godziny być przedłużona. Szanowni Państwo właśnie są rozdawane projekty 

uchwał, które będziemy za chwilę wprowadzać, jako pierwszy będzie za chwilę wprowadzana 

Komisja Rewizyjna przez Klub PiS, a potem kolejne rzeczy, tak, że jeszcze parę minut 

cierpliwości bo trzeba te naście projektów uchwał Państwu porozdawać i około 1,5 godziny 

potrwa cała procedura. Jeszcze Szanowni Państwo, nieoficjalnie wszyscy już wiedzą i za 

chwilę otrzymają delegacje do prowadzenia Sesji w swoich dzielnicach. Przypomnę w I 

Dzielnicy Pan Kolarski, w II Dzielnicy Pani Jantos, w III Pan Jaśkowiec, w IV Pan Rzegocki, 

w V Pan Stawowy, w VI Pani Patena, w VII Pan Hawranek, w VIII Pan Gilarski, w IX Pan 

Kękuś, w X Pan Kośmider, w XI Pan Lasota, w XII Pani Fijałkowska, w XIII Pan Durek, w 

XIV Pan Drewnicki, w XV Pan Chrzanowski, w XVI Pan Pietrzyk, w XVII Pan Pilch, w 

XVIII Pan Urynowicz. Te rzeczy państwo dzisiaj dostaniecie i jutro lub w piątek dostaniecie 
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szczegółową instrukcję, tak było w zawiadomieniu, o 18.oo meldujecie się u siebie w 

dzielnicach, albo nawet wcześniej, cały czas będzie dostępna tutaj dwójka prawników gdyby 

trzeba było coś opiniować, coś reagować, plus pracownicy w Biurze Rady też są uprzedzeni o 

tym, zresztą na pewno Państwu pomogą i wy prowadzicie Sesję aż do wyboru 

Przewodniczącego. Potem najczęściej jest przerwa i przejmuje już dowodzenie 

Przewodniczący, szczególnie proszę o przygotowanie się osób, które po raz pierwszy 

prowadzą tego typu rzecz, bo to mały stres jest, ale myślę, że nie powinno być większych 

problemów. Dziękuję bardzo. 

 

PRZERWA DO GODZINY 15.OO. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo! Kończymy przerwę w obradach, proszę o zajmowanie miejsc, proszę o 

potwierdzenie gotowości. Czy PiS gotów? Platforma gotowa? Przyjazny Kraków gotów? 

Szanowni Państwo zaczynamy część dość obszerną, ale w sumie prostą, wznawiam obrady, 

rozumiem w kwestii formalnej Pan Radny Pietrus. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

Chciałem w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości wnieść projekt uchwały, który dotyczy 

Komisji Rewizyjnej, jej składu, do tego projektu uchwały jest autopoprawka, która 

uwzględnia opinię prawną i jest złożona jedna poprawka, która uzupełnia skład Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie Przewodniczący ja proponuję tylko wprowadzenie, szybko wprowadzenie, a potem 

będzie omówienie. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Jest stosowna liczba podpisów. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Mamy wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały według druku Nr 11 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Krakowa. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi formalnemu? Nie widzę. Będziemy 

głosować. Głosujemy wniosek formalny o wprowadzenie druku do porządku obrad, zaraz 

potem poproszę Pana Przewodniczącego o krótkie zreferowanie i głosowanie samego 

wniosku. Druk Nr 11, Komisja Rewizyjna. Powołanie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Klubu PiS. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego wniosku? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 

 brak przeciwnych, 
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 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad i teraz 

proszę Pana Przewodniczącego zreferowanie, a także o poprawkach, które zostały 

wprowadzone. 

 

POWOŁANIE KOMISJI REWIZYJNEJ RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Więc kontynuując, Państwo Radni mają projekt uchwały, do tego projektu uchwały jest 

złożona autopoprawka, która uwzględnia opinię prawną i jest poprawka zgłoszona przez Pana 

Andrzeja Hawranka, która uzupełnia skład do statutowej ilości, z uwzględnieniem parytetów. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa zgodnie z paragrafem 34 ust. 2 Statutu do projektu uchwały 

minął termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 

zakończenia dyskusji nad projektem. Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, 

przedstawił autopoprawkę i zgłoszoną poprawkę, w trybie statutowym została zgłoszona 

autopoprawka i została zgłoszona poprawka. Czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce 

zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, iż odbyliśmy czytanie, a w  związku z tym, że jest 

zgłoszona poprawka w pierwszej kolejności będziemy głosowali poprawkę zgłoszoną przez 

Pana Andrzeja Hawranka do druku Nr 11. Proszę o przygotowanie głosowania. Najpierw 

poprawka, a potem sama uchwała wraz z autopoprawką i ewentualnie przyjętą poprawką. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem poprawki Pana Andrzeja Hawranka? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Dziękuję proszę wynik. Jednocześnie informuję, że 

zamknięcie dyskusji oznacza zakończenie czytania projektu. 

 

 Głosowaliśmy: 40 za poprawką, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą poprawkę. I głosujemy uchwałę wraz z 

przyjętą poprawką i autopoprawką. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały wraz z autopoprawką i poprawką? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 38 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła uchwałę w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej. 

 

 Kolejny wniosek to jest wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza. Głos za, głos 

przeciw temu wnioskowi formalnemu? Nie widzę, głosujemy. 
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 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego projektu uchwały do porządku 

obrad dzisiejszej Sesji? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 39 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. Od razu go 

zreferuję, będziemy głosowali. 

 

POWOŁANIE KOMISJI EKOLOGII I OCHRONY POWIETRZA RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Rzecz dotyczy powołania Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza, mamy określony zakres 

działania i skład uzgodniony w ramach uzgodnień międzyklubowych. Czy ktoś z Państwa 

Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, 

jednocześnie to jest termin składania poprawek, w terminie składania poprawek i 

autopoprawek nie złożono żadnych poprawek, odbyliśmy I czytanie, głosujemy druk w wersji 

pierwotnej. Rzecz dotyczy Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 osób za uchwałą, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały według druku Nr 20. Rzecz dotyczy Komisji Dyscyplinarnej Rady Miasta Krakowa. 

Głos za, głos przeciw temu wnioskowi formalnemu? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego wniosku do porządku obrad 

dzisiejszej Sesji? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 37 osób za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI DYSCYPLINARNEJ RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Przypomnę, że Komisja Dyscyplinarna, zakres działania Komisji Dyscyplinarnej zawiera 

Statut Miasta Krakowa, ustaliliśmy uzgodniony w ramach uzgodnień międzyklubowych skład 

Komisji, otwieram czytanie, przypomnę, że z momentem rozpoczęcia czytania zakończył się 

czas składania autopoprawek, a czas składania poprawek jest do czasu zakończenia czytania. 
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Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, 

jednocześnie upłynął termin składania poprawek, żadnych poprawek nie było zgłoszonych, 

będziemy głosować druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie powołania Komisji 

Dyscyplinarnej Rady Miasta Krakowa? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 41 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Kolejny wniosek, mamy wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad w 

dniu dzisiejszym projektu uchwały według druku Nr 25 w sprawie powołania Komisji 

Kultury i Ochrony Zabytków Rady Miasta Krakowa. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi 

formalnemu? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa  Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał?  

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 osób za wprowadzeniem, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Stwierdzam, iż Rada wprowadziła ten punkt do porządku 

obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI KULTURY I OCHRONY ZABYTKÓW RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Kultury i Ochrony 

Zabytków. W paragrafie 1 jest powołanie Komisji, w paragrafie 2 zakres działania Komisji, 

który jest tożsamy z zakresem działania Komisji, który był w latach poprzednich z 

wyłączeniem spraw dotyczących  promocji, a także w paragrafie 3 uzgodniony 

międzyklubowo skład 20-osobowy Komisji Kultury i Ochrony Zabytków. Otwieram czytanie, 

jednocześnie stwierdzam, że z momentem rozpoczęcia czytania minął czas składania 

autopoprawek. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam 

odbycie czytania, jednocześnie wygasł termin składania poprawek do tego druku, głosujemy 

druk w wersji przygotowanej pierwotnej.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie powołania Komisji 

Kultury i Ochrony Zabytków? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 41 za, 
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 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Stwierdzam, iż Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Mamy kolejny druk, druk Nr 17. Powołanie Komisji Sportu i Kultury Fizycznej, jest 

wniosek o wprowadzenie tego druku do porządku obrad. Głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi formalnemu? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 37 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI SPORTU I KULTURY FIZYCZNEJ RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Proszę Państwa z momentem rozpoczęcia dyskusji minie termin składania autopoprawek, 

rozpoczynamy czytanie, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie czytania, w tym momencie także minął termin składania poprawek, nie 

wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki, głosujemy druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy jeszcze ktoś głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 40 osób za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Druk Nr 18 w sprawie powołania Komisji Praworządności Rady Miasta Krakowa. 

Mamy wniosek o wprowadzenie tego punktu do porządku obrad. Głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie 

powołania Komisji Praworządności Rady Miasta Krakowa, druk Nr 18, do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad.  
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POWOŁANIE KOMISJI PRAWORZĄDNOŚCI RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

W tym momencie minął termin składania autopoprawek, a termin poprawek wyznaczam na 

zakończenie dyskusji. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać 

głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, jednocześnie minął termin składania 

poprawek, nie zostały złożone żadne poprawki ani autopoprawki, głosujemy druk w sprawie 

powołania Komisji Praworządności Rady Miasta Krakowa. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny wniosek Grupy Radnych o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały według druku Nr 19 w sprawie powołania Komisji Planowania Przestrzennego i 

Ochrony Środowiska. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy  ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 37 za wprowadzeniem, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO I OCHRONY 

ŚRODOWISKA RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Zaraz rozpoczniemy czytanie tego projektu uchwały, w momentem rozpoczęcia czytania 

minie termin składania autopoprawek. Otwieram czytanie tego projektu. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, które  jest jednocześnie 

terminem składania poprawek. Nie zostały złożone żadne poprawki ani autopoprawki, 

głosujemy druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37  osób za, 

 brak przecinych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła uchwałę w sprawie powołania Komisji 

Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska.  
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Projekt uchwały według druku Nr 16 w sprawie powołania Komisji Infrastruktury Rady 

Miasta Krakowa. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi formalnemu? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie powołania Komisji Infrastruktury? 

 Kto przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Bardzo proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 40 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI INFRASTRUKTURY RADY MIASTA KRAKOWA. 

Minął termin składania autopoprawek, a termin składania poprawek minie z momentem 

zakończenia czytania. Otwieram czytanie, czy ktoś z Państwa Radnych w sprawie powołania 

Komisji Infrastruktury, ustalenia zakresu i składu chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam 

odbycie czytania, minął termin składania poprawek, nie wpłynęły żadne poprawki ani 

autopoprawki, głosujemy druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 40 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny projekt uchwały według druku Nr 21 w sprawie powołania Komisji Zdrowia, 

Profilaktyki oraz uzdrowiskowej Rady Miasta Krakowa. Jest wniosek o wprowadzenie do II 

czytania. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy za wprowadzeniem 40, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI ZDROWIA I PROFILAKTYKI ORAZ UZDROWISKOWEJ 

RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Termin zgłaszania autopoprawek minie z terminem rozpoczęcia czytania, termin składania 

poprawek określam na zakończenie czytania. Otwieram czytanie, macie Państwo w projekcie 

uchwały powołanie Komisji, ustalenie zakresu, przedmiotu działania Komisji oraz ustalenie 

składu osobowego. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 
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Stwierdzam odbycie czytania, minął jednocześnie termin składania poprawek do tego druku, 

nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki, głosujemy druk w wersji pierwotnej.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 Głosowaliśmy: 41 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada powołała Komisję Zdrowia i Profilaktyki oraz 

Uzdrowiskową Rady Miasta Krakowa. 

 

 Druk Nr 26 w sprawie powołania Komisji Innowacji i Wykorzystania Funduszy 

Unijnych, jest wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad tego projektu uchwały. Głos za, 

głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Za wprowadzeniem było 41, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI INNOWACJI I WYKORZYWTANIA FUNDUSZY 

UNIJNYCH RADY MIASTA KRAKOWA. 

Z momentem rozpoczęcia czytania minie termin zgłaszania autopoprawek, a termin poprawek 

określam jako termin zakończenia czytania. Otwieram czytanie, czy ktoś z Państwa Radnych 

chce  zabrać głos? Przypomnę powołujemy Komisję Innowacji i Wykorzystania Funduszy 

Unijnych, jest to Komisja, która w przeszłości, nastąpiła z połączenia dwóch Komisji, 

Komisji Innowacji i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji ds. Środków Unii Europejskiej. 

Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie 

czytania, jednocześnie minął termin składania poprawek, nie ma żadnych poprawek ani 

autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego projektu uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tę uchwałę. 

 

 Kolejny projekt uchwały według druku Nr 22, jest wniosek formalny o wprowadzenie 

do porządku obrad, głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 
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 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy za wprowadzeniem, 39 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI RODZINY, POLITYKI SPOŁECZNEJ I 

MIESZKALNICTWA RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Rozpoczynamy czytanie, do momentu rozpoczęcia czytania mija termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek mija z momentem zakończenia czytania. 

Otwieram czytanie, przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie powołania Komisji 

Rodziny, Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa, i to jest projekt uchwały, który powstał z 

połączenia dotychczas działających dwóch Komisji, Komisji Rodziny i Polityki Społecznej 

oraz Komisji Mieszkalnictwa. Jest ustalony skład Komisji i będziemy głosowali. Czy ktoś z 

Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, 

brak poprawek i autopoprawek, głosujemy druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie powołania 

Komisji Rodziny, Polityki Społecznej i Mieszkalnictwa? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Stwierdzam, iż Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Kolejny projekt według  druku Nr 23 w sprawie powołania Komisji Edukacji Rady 

Miasta Krakowa. Jest wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad tego projektu 

uchwały, głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. 

 

 Kto z Państwa jest za wprowadzeniem? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę. Proszę wynik. 

 

 38 osób za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI EDUKACJI RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Rozpoczynamy I czytanie, z momentem rozpoczęcia I czytania minie termin składania 

autopoprawek. Otwieram czytanie, przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie 

powołania Komisji Edukacji, macie Państwo pierwszy paragraf o powołaniu, drugi o 
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ustaleniu przedmiotu działania, trzeci w sprawie ustalenia składu osobowego. Czy w tej 

sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie czytania. 

Minął termin składania poprawek, stwierdzam, iż nie ma żadnych poprawek ani 

autopoprawek, głosujemy druk  w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Proszę wynik. 

 

 38 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały według druku 

Nr 27 w sprawie powołania Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta 

Krakowa. W tej sprawie wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad. Głos za, głos 

przeciw temu wnioskowi? Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projekt uchwały w 

sprawie powołania Komisji Mienia i Przedsiębiorczości? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy jeszcze ktoś głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik.  

 

 38 za wprowadzeniem, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI MIENIA I PRZEDSIĘBIORCZOŚCI RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Przedstawiam Państwu ten projekt uchwały, jest to powołanie Komisji, ustalenie przedmiotu 

działania Komisji oraz składu osobowego, Komisji zajmującej się mieniem i rozwojem 

gospodarczym, a także przedsiębiorczością. Z momentem rozpoczęcia czytania minął termin 

składania autopoprawek, a termin poprawek określam na zakończenie czytania. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, brak poprawek 

i autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 24 za 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Stwierdzam, iż Rada przyjęła tą uchwałę, acz tylko 24 głosami. 

 

 Kolejny projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Promocji Krakowa i Turystyki 

Rady Miasta Krakowa, druk Nr 28, jest wniosek o wprowadzenie tego punktu do porządku 

obrad. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 
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 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, bardzo proszę. 

 

 Głosowaliśmy: 38 za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI PROMOCJI KRAKOWA I TURYSTYKI RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Zanim rozpocznie się I czytanie ustalam termin składania poprawek na zakończenie czytania, 

termin autopoprawek minął z rozpoczęciem czytania. Przedstawiam Państwu projekt 

powołania Komisji, która dotychczas nie funkcjonowała, Komisja Promocji i Turystyki czyli 

sprawy promocji i turystyki, przedstawiony jest przedmiot działania Komisji, skład osobowy i 

otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam 

odbycie czytania, stwierdzam, iż nie było żadnych poprawek ani autopoprawek.  Bardzo 

proszę. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Bo nazwa Komisji to jest Komisja Promocji Krakowa i Turystyki. Ja proponuję wykreślić 

słowo Krakowa, chyba, że będzie Komisja Promocji i Turystyki w mieście Krakowie, albo 

jakoś tak, bo Komisja Promocji Krakowa i Turystyki osobno, brzmi trochę dziwnie, dlatego 

proponuję żeby ta Komisja nazywała się Komisją Promocji i Turystyki Rady Miasta 

Krakowa, taką poprawkę stosowną zgłaszam. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Czyli rozumiem Pan Radny składa poprawkę do czego ma prawo bo jeszcze nie zakończył się 

termin składania poprawek. Ponieważ została złożona poprawka, więc ona musi przejść 

obieg, czyli mamy chwilę przerwy na uruchomienie poprawki. Przypomnę jesteśmy w trakcie 

czytania uchwały w sprawie Komisji Promocji Krakowa i Turystyki. Ponieważ poprawka 

została złożona musi zostać zarejestrowana i rozesłana Państwu, a także rozdana, w związku z 

tym mamy chwilę przerwy na te działania organizacyjne. Poprawka została rozdana, 

wznawiam dyskusję, minął termin składania poprawek i autopoprawek, mamy jedną 

poprawkę, nie ma dyskusji nad tą poprawką, stwierdzam odbycie czytania, stwierdzam 

złożenie poprawki i głosujemy w pierwszej kolejności poprawkę do druku Nr 28. Rzecz 

dotyczy wykreślenia słowa Krakowa, a potem samą uchwałę.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem poprawki Pana Radnego Stawowego? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy jeszcze ktoś głosuje? Nie widzę, proszę wynik. 

 

 38 za, 

 1 wstrzymujący się. Poprawka została przyjęta. Głosujemy druk wraz z przyjętą 

poprawką. 
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 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tego druku, przypomnę dotyczy powołania 

Komisji Promocji i Turystyki Rady Miasta Krakowa? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy 40 za, 

 0 przeciw, 

 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę wraz z poprawką. 

 

 Mamy kolejny projekt uchwały według druku Nr 29 w sprawie powołania Komisji 

Dialogu Obywatelskiego Rady Miasta Krakowa. Wpłynął wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad, głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem  tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Proszę o wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 41 za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI DIALOGU OBYWATELSKIEGO RADY MIASTA 

KRAKOWA. 

 

Rozpoczynamy czytanie tego projektu, z momentem rozpoczęcia czytania minął termin 

zgłaszania autopoprawek, a termin składania poprawek mija z momentem zakończenia 

czytania. Przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Dialogu 

Obywatelskiego Rady Miasta Krakowa, uchwała zawiera przedmiot działania Komisji, skład 

osobowy i bardzo proszę czy ktoś z Państwa Radnych w tej sprawie chce zabrać głos? Nie 

widzę. Stwierdzam odbycie czytania, stwierdzam, iż nie wpłynęły żadne poprawki ani 

autopoprawki, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 40 za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Szanowni Państwo!  Wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały według druku Nr 24 w sprawie powołania Komisji Budżetowej Rady Miasta 

Krakowa. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi formalnemu? Głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 
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 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 Głosowaliśmy: 39 za wprowadzeniem, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku obrad. 

 

POWOŁANIE KOMISJI BUDŻETOWEJ RADY MIASTA KRAKOWA. 

 

Szanowni Państwo z momentem rozpoczęcia czytania tego projektu minie termin składania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek mija z momentem zakończenia czytania. 

Przedstawiam Państwu projekt w sprawie powołania Komisji Budżetowej Rady Miasta 

Krakowa, mamy powołanie, ustalenie przedmiotu działania Komisji oraz obszerny skład tej 

Komisji. Czy ktoś w tej sprawie chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, 

nie wpłynęły żadne autopoprawki, z momentem zakończenia czytania minął termin składania 

poprawek, poprawek także nie było, głosujemy druk w wersji pierwotnej. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Proszę wynik. 

 

 40 osób za, 

 brak przeciwnych, 

 brak wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

W ten sposób chyba zakończyliśmy wszystkie uchwały, ale jeszcze musimy parę rzeczy 

formalnych. Proszę Państwa sprawdzenie jeszcze raz listy obecności bardzo proszę. Czy ktoś 

jeszcze jest w trakcie sprawdzania obecności? Przed chwilą było 41. Pana Franczyka nie ma, 

bardzo proszę o wydruk.  

 

OŚWIADCZENIA I KOMUNIKATY. 

 

Po pierwsze przypominam Państwu, we wtorek o godzinie 18.oo osoby wydelegowane, 

dzisiaj mogą odebrać oddelegowanie, mają prowadzenie Sesji inauguracyjnych i bardzo 

proszę o zajęcie się tą sprawą. Po drugie dzisiaj i jutro Prezydium Rady ustali termin 

inauguracyjnych posiedzeń Komisji, ono będzie w poniedziałek, awaryjnie we wtorek, ale we 

wtorek ze względu na dzielnice raczej nie chcemy tego robić, od godziny 14.oo do 18.oo co 

chwilę będą odbywały się posiedzenia Komisji po to, żebyśmy na nich mogli wybrać 

kandydatów do władz, od 14.oo do 18.oo, co 20 minut, co pół godziny. To jest sprawa druga. 

W dniu jutrzejszym dostaniecie na mailu cały harmonogram, będziemy się starali żeby to 

szybko poszło. Przypominam, w środę o godzinie 10.oo jest opłatek na Holu Kamiennym, o 

godzinie 11.oo rozpoczynamy Sesję, jednym z głównych punktów jest budżet i wieloletnia 

prognoza finansowa, ale także spora część uchwał, która czeka na przyjęcie, budżet, 

przyjęliśmy dzisiaj harmonogram, przypomnę 17 grudnia I czytanie,  15 stycznia termin 

składania poprawek, 28 sesja, na której przyjmujemy budżet. I ostatnia sprawa najważniejsza, 

przypominam o oświadczeniach majątkowych, które należy złożyć, instrukcję Państwo dostali 

i bardzo proszę, do 30 grudnia musimy te oświadczenia złożyć. To tyle z mojej strony, czy 

ktoś z Państwa Radnych? Nie widzę. Pan Skarbnik bardzo proszę. 
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Skarbnik Miasta Krakowa – p. L. Fijał 

Panie Przewodniczący! Szanowne Panie Radne! Szanowni Panowie Radni Królewskiego 

Stołecznego Miasta Krakowa! 

Jak Państwo doskonale wiecie mój los zależy od zgodnego działania obu organów jednostki 

samorządu terytorialnego jakim jest miasto Kraków. Jestem powołany przez Wysoką Radę na 

wniosek organu wykonawczego czyli Pana Prezydenta. Stąd też składam zwyczajowe 

oświadczenie, które w sytuacji gdy do Państwa dotrą takie informacje, nie będziecie Państwo 

mogli mówić, że o tym nie wiedzieliście. Takie oświadczenie złożyłem na końcu V kadencji 

Rady, na początku VI kadencji i obecnie na początku VII kadencji. A mianowicie, pełniąc z 

powołania przez samorząd krakowski funkcję Skarbnika Miasta Krakowa i mając na 

względzie dbałość o środki publiczne tworzące budżet gminy miejskiej Kraków oświadczam, 

że, kierując się nadal zdrowym rozsądkiem oraz wynikającą z niego zasadą racjonalnego 

gospodarowania pieniądzem przede wszystkim publicznym jako szczególnym dobrem 

społecznym oraz mimo grożących mi zarzutów o naruszeniu obowiązującego prawa nie 

zastosuję w praktyce swojego postępowania, ani też nie będę rekomendował zastosowania 

dyspozycji zawartej w art. 48 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych, 

szczególnie zaś w sposób przedstawiony w stanowisku Pani Wiceminister Finansów z piśmie 

z dnia 19 lipca 2010 roku skierowanym do Prezydenta Miasta Gliwic. Zarówno dyspozycję 

zawartą w wyżej wymienionym art. 48 jak i stanowisko Pani Wiceminister uważam za 

sprzeczne z zasadą konsolidacji środków publicznych w budżecie jednostki samorządu 

terytorialnego jak również z wprowadzonymi do sektora samorządowego metodami 

zarządzania środkami publicznymi. Oświadczenie to nie jest w żadnej mierze próbą 

nawoływania do społecznego nieposłuszeństwa, jest natomiast moim indywidualnym 

protestem przeciwko kolejnemu sprzeniewierzeniu się konstytucyjnie chronionej zasadzie 

samodzielności finansowej samorządu terytorialnego w Polsce. Godząc się na poniesienie 

konsekwencji prawnych, z odwołaniem mnie ze stanowiska Skarbnika Miasta Krakowa 

włącznie, mam nadzieję na to, iż powyższe oświadczenie może przyczynić się do powrotu 

partnerskich stosunków między Rządem i samorządowym, od których przecież zaczynaliśmy 

przed 25 obecnie laty i na straży, których stał wówczas nowo powołany Parlament 

Odrodzonej Rzeczypospolitej. 

O co chodzi, otóż art. 48 ustawy o finansach publicznych uchwalony 27 sierpnia 2009 roku 

wprowadza zasadę w myśl, której z rachunku podstawowych dochodów budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego na odrębne subkonto należy wydzielić środki otrzymywane z 

budżetu państwa w formie dotacji. Środki te nie podlegają konsolidacji, którą my od roku 

2002 w Krakowie prowadzimy konsolidując na koniec dnia 760 różnych rachunków 

miejskich i z nich wyprowadzając dopiero saldo sald i okazuje się czy możemy lokować 

środki czy też zaciągamy kredyt. Gdyby zastosować się do tej dyspozycji wówczas 

oznaczałoby to, że miliony złotych leżą na subkoncie i nie możemy zaangażować ich w 

bieżące płatności, regulowanie bieżącej płynności finansowej. W związku z czym należałoby 

zaciągać kredyt w linii, a to kosztuje. W związku z tym również w nawiązaniu do art. 167  

ust. 2 Konstytucji, który mówi: dochodami jednostek samorządu terytorialnego są dochody 

własne, subwencja ogólna i dotacje, dotacje są dochodem jednostki samorządu terytorialnego 

z chwilą uruchomienia ich z budżetu państwa i wpływu na konto podstawowe budżetu, a 

zatem to jest dochód jednostki samorządu terytorialnego. Wyłączanie ich z konsolidacji 

naszych finansów samorządowych i chęć poddania ich konsolidacji z finansami rządowymi 

oznacza, według mnie, sprzeniewierzenie się tej zasadzie samodzielności finansowej 

samorządu terytorialnego zawartej w art. 167 ust. 2 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej. 

Prosiłbym zatem bardzo, jeśli ktoś odkryje, Komisja Rewizyjna, że takiego subkonta nie ma, 

proszę wziąć pod uwagę, że lojalnie organ uchwałodawczy, który mnie powołał na 
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stanowisko Skarbnika Miasta został o tym poinformowany tak jak poinformowany został 

jeszcze w roku 2009 po uchwaleniu tejże właśnie ustawy o finansach publicznych z art. 48 w 

brzmieniu obecnie nadal obowiązującym. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce zabrać głos? Dziękuję. 

 

 Szanowni Państwo! Zamykam obrady III nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Krakowa. 

Zapraszam na środę 17 grudnia na godzinę 10.oo na opłatek, a w poniedziałek na spotkania 

Komisji. Jeszcze Pan Radny  Franczyk obecny. Dziękuję.  

 

Na podstawie kaset magnetofonowych 

stenogram wykonała: 

Maria Duś 


